
#
ديدگاه شماره 2236 - شنبه 5 مهر 41399

نگاه روزدريچه

وزیر امور خارجه :
بدون مذاکره، زندانیان دو تابعیتی

 را با آمریکا مبادله می کنیم
وزیر امور خارجه کشورمان اعلام کرد: از طریق کشور ثالث مانند 

سوئیس آماده تبادل همه زندانیان دو تابعیتی هستیم.
محمد جواد ظریف در خصوص آمادگی ایران برای مذاکرات با 
آمریکا پیرامون موضوع تبادل زندانیان گفت: ما آمادگی مذاکره با 
دولت آمریکا را نداریم، از دولت سوئیس به عنوان حافظ منافع یا 
سایر دولت هایی که تمایل داشته باشند در این زمینه نقش مثبت 
ایفا کنند، استفاده می کنیم. ما آمادگی داریم که تمامی کسانی 
را که در ایران زندانی دو تابعیتی ها ) امروز زندانی آمریکایی تک 
تابعیتی نداریم دو زندانی آمریکایی داشتیم که مبادله کردیم( 

هستند، مبادله کنیم.
وی تاکید کرد: در حال حاضر هم آمادگی داریم که در کل دنیا 
تمام کسانی که توسط آمریکا در داخل خاک آمریکا یا با فشار 
آمریکا در سایر کشورها زندانی هستند را با زندانیانی که در ایران 

دو تابعیتی هستند، مبادله کنیم.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار ایران شعبه خوزستان :
افزایش مجدد نرخ پایه 

خرید خرما منطقی نیست!
رئیس اتحادیه صادرکنندگان خشکبار ایران شعبه خوزستان با 
اشاره به افزایش مجدد قیمت خرید خرما از کشاورزان گفت: 
با توجه به شرایط حاکم بر تجارت خارجی کشور و همچنین 
افزایش کمی محصول و کاهش تقاضای خارجی که بسیار 
محسوس و نگران کننده است، افزایش نرخ پایه خرید خرما از 

کشاورز با توجه به هزینه های سربار، منطقی و عملی نیست.
یعقوب خضری اظهار کرد: با برگزاری جلساتی با مدیران جهاد 
توافقی محصول  پایه خرید  نرخ  استان خوزستان،  کشاورزی 
خرمای امسال از کشاورزان به ازای هر کیلوگرم ۷ هزار و ۳۰۰ 
تومان در نظر گرفته شد که حدود ۵۳ درصد نسبت به قیمت 

سال گذشته افزایش دارد.
وی افزود: با توجه به اینکه هزینه جمع آوری خرما نیز حداقل 
۵۰۰ تومان تعیین شده، قیمت خرید خرما جمعا ۷ هزار و ۸۰۰ 

تومان شده است.
ایران شعبه خوزستان  اتحادیه صادرکنندگان خشکبار  رئیس 
تصریح کرد: در ضمن بابت هزینه ظرف برای جمع آوری نیز 
هزینه  خرید  مراکز  جانب  از  تومان  کیلوگرم، ۳۵۰  هر  برای 
می شود و بابت حمل و نقل، تخلیه، کارگری و هزینه توزین نیز 

مبلغ ۲۰۰ تومان هزینه می شود.
خضری بیان کرد: با توجه به نرخ پایه خرید و سایر هزینه ها، 
مجموع قیمت تمام شده درب انبار برای مراکز خرید بیش از 
۸ هزار و ۳۵۰  تومان می شود و اعضا و مباشرین خرید نیز در 
دستورالعمل این اتحادیه، هیچگونه افتی از خرمای کشاورزان 

کسر نمی کنند.
وی افزود: با توجه به شرایط حاکم بر تجارت خارجی کشور و 
همچنین افزایش کمی محصول و کاهش تقاضای خارجی که 
بسیار محسوس و نگران کننده است، افزایش نرخ پایه خرید خرما 

از کشاورز با توجه به هزینه های سربار، منطقی و عملی نیست.
ایران شعبه خوزستان  اتحادیه صادرکنندگان خشکبار  رئیس 
گفت: از مدیران جهاد کشاورزی خوزستان درخواست داریم در 
این تصمیم که افزایش قیمت ها را به دنبال داشته است، تجدید 
نظر کنند تا زمینه کاهش تقاضا از جانب مراکز خرید ایجاد نشود 
زیرا در غیر این صورت عواقب آن برای بخش دولتی بسیار 

سنگین تر و دشوارتر خواهد بود.
خضری بیان کرد: در حال حاضر عملا عرضه خرما از جانب 
کشاورزان کاهش یافته و نگهداری خرما در نخیلات و بدون 
در نظر گرفتن شرایط نگهداری، محصول را از کیفیت صادراتی 
خارج کرده است که این مساله نیز عواقب خوشایندی برای 

صنعت خرمای خوزستان ندارد.

تا 1 ماه دیگر ؛
ثبت نام وام کرونا تمدید شد

مطابق اعلام ستاد کرونا در پایان مرداد ماه قرار بود آخرین مهلت 
تشکیل پرونده و پرداخت تسهیلات به کسب کارهای بیمه نشده 
و بیمه شده پایان شهریور ماه باشد, اما علی ربیعی،سخنگوی 
دولت از تمدید وام کرونا برای کسب و کارهای آسیب دیده تا 

پایان مهر ماه خبر داد.
از  آسیب دیده  به کسب وکارهای  حمایتی  تسهیلات  پرداخت 
کرونا یکی از سیاست های وزارت کار در جهت حفظ اشتغال 
بنگاه ها و صیانت از نیروهای کار است و بر همین اساس 14 
رسته شغلی شناسایی شده که بیشترین آسیب از شیوع ویروس 
کرونا را متحمل شده و دارای لیست بیمه در قالب کارفرمایی 
یا خویش فرمایی هستند، می توانند برای ثبت نام در سامانه کارآ 

اقدام کنند و از تسهیلات مذکور بهره مند شوند.
ارائه شده از سوی وزارت کار مبلغ تسهیلات  مطابق جدول 
 16۰ تا  تسهیلات  که  صورتی  در  کرونا  کار  و  کسب  ویژه 
میلیون ریال باشد, سفته فرد متقاضی یا چک به تشخیص 
بانک, تسهیلات 16۰تا4۸۰ میلیون ریال نوع وثیقه سفته فرد 
متقاضی یا چک به تشخیص بانک به همراه یک ضامن)واحد 
اقتصادی دیگر یا کارمند(, مبلغ تسهیلات 4۸۰تا16۰۰میلیون 
تشخیص  به  یا چک  متقاضی  فرد  سفته  وثیقه  نوع  و  ریال 
بانک به همراه ۲ضامن)واحد اقتصادی دیگر یا کارمند(,مبلغ 
تسهیلات16۰۰تا۲۰۰۰میلیون ریال با نوع سفته فرد متقاضی یا 
چک به تشخیص بانک به همراه ۳ضامن)واحد اقتصادی دیگر 
یاکارمند(, مبلغ تسهیلات از ۲۰۰۰میلیون ریال بالاتر و با نوع 
ویثقه ارائه تضمین صادره ازسوی صندوق های ضمانت و یا 
بنا به تشخیص بانک ارائه وثایق متعارف و سقف مبلغ سفته 
1,۵ برابر اصل و سود تسهیلات  است. مطابق تصمیمات ستاد 
کرونا در اواخر مرداد ماه، کارگروه همچنین مهلت زمانی تشکیل 
پرونده و پرداخت تسهیلات به »کسب وکارهای بیمه نشده«  را 
تا پایان شهریور 99 و به »کسب و کارهای بیمه شده«  را تا 1۵ 

شهریورماه 99 تعیین کرده بود.
اما علی ربیعی، سخنگوی دولت در پنجاه و چهارمین نشست 
خبری سخنگوی دولت با رسانه های ارتباط جمعی سیستان و 

بلوچستان، از تمدید مهلت ثبت نام این وام خبر داد.
سخنگوی دولت گفت: پرداخت وام به مشاغل آسیب دیده 
از کرونا تا پایان مهر و وام ودیعه مسکن تا پایان دی تمدید 

شده است.

یارانه میلیاردی برای لاکچری های تهران ؛
روزی ۱۲ میلیارد هزینه 

پر کردن استخرها می شود!
مناطق  به  تهرانی، حداقل یک بار  گذر هر شهروند  احتمالا 
برق  زرق  پر  جمال  به  چشمشان  و  خورده   ۳ تا   1 شمالی 
واحد های مسکونی ویلایی آن مناطق افتاده است. خانه های 
بخش  تنها  جکوزی  و  سونا  استخر،  که  درختی  و  دار  پر 

کوچکی از امکانات آن به حساب می آید.
محمدرضا بختیاری، مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان 

تهران:
* چند وقت پیش در حال عبور از همین مناطق بودم که متوجه 
شستشوی فضای سبز و حیاط توسط صاحب یکی از این منازل 
شدم. پس از اینکه نسبت به حرکت این شهروند اعتراض کردم، 

پاسخ داد به شما مربوط نیست و پولش را می دهم.
* ۲۰ درصد مشترکین شهر تهران به صورت متوسط و کمی 
بیشتر از متوسط مصرف می کنند، 1۵ درصد پرمصرف هستند 
و ۵ درصد که شامل مناطق 1، ۲ و ۳ شهر تهران می شود، 
بسیار پرمصرف هستند. 6۰ درصد مردم نیز کم مصرف هستند.

* راه حل این مشکل، فرهنگ سازی و واقعی کردن بهای هر 
متر مکعب آب است، زیرا در حال حاضر مردم تنها ۲۵ درصد 

بهای تمام شده آب را می پردازند.
* موید مصرف بی رویه آب در مناطق 1 تا ۳ تهران است، 
اما به راستی ساکنین این مناطق مرفه نشین تا چه میزان از 
بودجه دولتی را به واسطه مصرف آب از آن خود می کنند. 
به استناد جزئیات مطرح شده در آمار، میزان مصرف روزانه 
استان تهران معادل 1.۳ برابر دریاچه چیتگر است. به عنوان 
 ۳ معادل  روز   1 تنها  ظرف  و  شهریور   ۲۵ تاریخ  در  مثال 
تران مصرف شده  در  آب  مکعب  متر  هزار  و 4۳1  میلیون 
از میزان مصرف آب در  اینکه ۳۸ درصد  با توجه به  است. 
استان تهران به بخش خانگی و شرب تعلق دارد. ساکنین 
پایتخت در مدت یک روز 1 میلیون و ۳۰4 هزار متر مکعب 

آب مصرف کرده اند.
* به استناد آمار، 4۷ درصد از میزان مصرف آب بخش خانگی 
مرتبط با استفاده پر مصرفین است که در مناطق 1 تا ۳ شهر 
تهران ساکن هستند. یک حساب سر انگشتی مشخص می کند.

آب  مکعب  متر  هر  تامین  در  دولتی  یارانه  میزان  * ضرب 
در میزان مصرف مناطق 1 تا ۳ تهران، این نکته را روشن 
می سازد که در هر روز 1 میلیارد و ۲۲۵ میلیون تومان از بیت 
نشین  مرفه  مناطق  استخر های  آب  کردن  پر  المال صرف 
تهران و آبیاری فضای سبز این واحد های مسکونی می شود.

* توجه به آمار و محاسبات مطرح شده مشخص کننده این 
امر است که بخش عمده از یارانه های دولتی به جیب اقشار 
پردرآمد رفته و صرف موارد غیرضروری می شود. در حقیقت، 
ساکنین مناطق 1 تا ۳ تهران در حالی سرانه مصرف 4۳۰ 
لیتر آب به ازای هر نفر را دارند که در برخی از مناطق جنوب 
شرقی این کشور سرانه مصرف آب تنها 1۵ لیتر به ازای هر 

نفر است.

قائم مقام شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی :
بازرسی دوره ای خودروهای 

دوگانه سوز عمومی رایگان است
گفت:  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  مقام  قائم 
خودروهایی که در طرح دو گانه سوز کردن رایگان خودروهای 
از  سال  پنج  تا  می دهند،  انجام  را  تبدیل  فرآیند  عمومی 

بازرسی های دوره ای به صورت رایگان بهره مند می شوند.
مزایای طرح دوگانه سوز  به  اشاره  با  قاسمی ده چشمه  حمید 
این خودروها گفت:  برای مالکان  کردن خودروهای عمومی 
هزینه گازسوز کردن یک خودرو حدود 1۰ تا 11 میلیون تومان 
است که مالکان خودروهای عمومی با مشارکت در این طرح 

می توانند خودروهای خود را رایگان دوگانه سوز کنند.
وی افزود: افزون بر این مزیت، مالکان این خودروها می توانند تا 

پنج سال از بازرسی های دوره ای رایگاه استفاده کنند.
قائم مقام شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی با بیان این که 
ممکن است این دوره پنج ساله برای یک دوره دیگر نیز تمدید 
شود، گفت: در این 1۰ سال همه بازرسی ها رایگان خواهد بود 
و اگر خودرویی به عملیات ثانویه نیازمند باشد، این کار با ۵۰ 
درصد تخفیف انجام می شود و اگر نیاز به تعویض مخزن داشته 

باشد، کمک هزینه خرید مخزن به مالکان پرداخت می شود.

نماینده مردم مرند در مجلس :
داروخانه ها ۷۰ درصد داروهای

 انرژی زای تقلبی را توزیع مي کنند
تاکید داشت که شبکه  نماینده مرند در مجلس گفت: وزیر 
مافیایی بسیار پیچیده ای بیخ گوش وزارت بهداشت در حال 
فعالیت است و برای مقابله با آن از نیروی انتظامی، دادستانی 
معصومه  کردیم.  کمک  درخواست  اطلاعات  وزارت  و 
در  تقلبی  انرژی زای  داروهای  مصرف  افزایش  پاشایی بهرام، 
باشگاه های ورزشی را معضلی جدی دانست و  اظهار داشت: در 
جریان نشست فراکسیون زنان با وزیر ورزش و جوانان در مورد 
این موضوع  به عنوان کسی که سابقه کار در سازمان پزشکی 
قانونی را دارم و در جریان مصرف داروهای انرژی زای تقلبی و 
مرگ و میر ورزشکاران قرار دارم به وزیر برای تشدید نظارت ها 
بر فعالیت باشگاه های ورزشی تذکر دادم.نماینده مرند و جلفا 
در مجلس شورای اسلامی افزود: سلطانی فر وزیر ورزش و 
جوانان تاکید داشت که ۷۰ درصد این داروها در داروخانه ها و 
۳۰ درصد مابقی در باشگاه های ورزشی توزیع می شود و شبکه 
مافیایی بسیار پیچیده ای بیخ گوش وزارت بهداشت در حال 
فعالیت است که برای مقابله با آن از نیروی انتظامی، دادستانی 
و وزارت اطلاعات درخواست کمک و همچنین سال گذشته 
19۲ باشگاه بدنسازی متخلف را پلمب کردیم. وی با تاکید 
بر اینکه باید نظارت وزارت ورزش بر باشگاه های ورزشی و 
توزیع داروهای نیروزا تشدید شود، ادامه داد: متاسفانه مصرف 
این داروها وارد حیطه ورزش بانوان شده در حالی که مصرف 
آنها مرگ و نارسایی های کلیوی را به دنبال دارد؛ اینکه ۷۰ 
درصد داروهای انرژی زای تقلبی در داروخانه ها که مورد اعتماد 
مردم هستند و با سلامت مردم سروکار دارند به فروش می رسد 
بسیار جای تاسف دارد و وزارت بهداشت باید با تشدید نظارت ها 
مانع خدشه دار شدن اعتماد عمومی مردم نسبت به این مراکز 

و سایر سیستم های درمانی شود.

اینکه  بیان  با  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
به  مبتلا  دخانیِ  محصولات  مصرف کنندگان 
بیماری  در  را  کرونا عوارض شدیدتری  ویروس 
تجربه کرده اند، گفت: اقدام به ترک دخانیات در 
در  بیماری  همه گیری  به دلیل  زمانی   برهه  این 

کشور از اهمیت خاصی برخوردار است.
نشان  شواهد  کرد:  اظهار  لاری  سیما  دکتر 
می دهد که مصرف  کنندگان محصولات دخانی 
مبتلا به ویروس کرونا عوارض شدیدتری را در 
بیماری تجربه کرده اند و میزان مرگ و میر در 
از  بیش  گروه  این  در  بیماری  این  به  مبتلایان 
سایر افراد است. وی ادامه داد:  خانواده های این 
دود  با  طولانی  و  مستمر  مواجهه  به خاطر  افراد 
دست دوم مواد دخانی ریسک بالاتری را نسبت 
می کنند به ابتلا به بیماری کرونا و البته سایر بیماری های  تجربه  دخانیات  مصرف  با  برهه مرتبط  این  در  دخانیات  ترک  به  اقدام  بنابراین 

از  کشور  در  بیماری  همه گیری  به دلیل  زمانی  
اهمیت خاصی برخوردار است. سخنگوی وزارت 
بهداشت با بیان اینکه مردم از استعمال هر گونه 
 ... و  پیپ  سیگار،  قلیان،  جمله  از  دخانی  مواد 
گروهی  به صورت  چه  و  انفرادی  به صورت  چه 
خودداری کنند، اظهار کرد: همچنین از حضور در 
اماکن مصرف و عرضه دخانیات از جمله، قلیان 
انتقال  موجب  که  سیگار  اتاقک های  و  سراها 

آلودگی ویروسی می شود جدا خودداری کنند.
لاری گفت: با توجه به افزایش شیوع بیماری و 
و  قوی تر  اراده  و  است عزم  فوتی ها لازم  تعداد 
جدی تری داشته باشیم و هم برای سلامتی خود 
اصول  درمان  کادر  زیاد  به خاطر خستگی  و هم 
سه گانه فاصله گذاری، شستشوی مرتب دست ها 

و استفاده از ماسک را فراموش نکنیم.

سخنگوی وزارت بهداشت :

مصرفکنندگاندخانیاتبیشترازکرونامیمیرند

داشتن پل به آرزویي دست نیافتني مبدل شده است ؛

مردم همچنان چشم انتظار تحقق وعده های مسئولان

رئیس کمیسیون بهداشت مجلس :

رئيس جمهور پاسخگوي عدم تخصيص يک ميليارد دلار به بخش درمانی نيست

پل عنافچه، تنها راه ارتباطی بین ۳1 روستای منطقه و شهر باوی 
بوده که بر رودخانه کارون نصب شده است، اما به دلیل غیر ایمن 
بودن نگرانی هایی برای تردد حدود 1۲ هزار ساکن این روستاها 

ایجاد کرده است.
مهر: باوی یکی از شهرستان های استان خوزستان بوده که از دو 
بخش مرکزی و ویس با مرکزیت شهر ملاثانی تشکیل شده است. 
۳1 روستای مختلف از دهستان عنافچه )در توابع باوی( شهر با 
جمعیتی بیش از 1۲ هزار نفر برای تردد از پل شناور ارتش استفاده 
می کنند که به طورمعمول از فصل پاییز و زمستان مشکلات تردد 

برای مردم نیز آغاز می شود.
اهالی روستاهای عنافچه در این فصل ها با هر بارندگی شاهد بالا 
آمدن رودخانه کارون در مقطع باوی هستند و از روی اجبار به جای 
نماند که  ناگفته  البته  استفاده می کنند.  از قایق  ارتش،  پل شناور 
جاده دیگری برای استفاده اهالی وجود دارد ولی جاده ای که مسیر 

۵ دقیقه را 6۰ دقیقه ای باید طی کنند!
آن  به  شهرستان  نزدیک ترین  و  روستا  بین  ارتباطی  راه  تنها 
است.  نصب شده  کارون  رودخانه  روی  که  است  شناوری  پل 
ساکنان  دغدغه های  از  حدودی  تا  اینکه  بر  علاوه  که  پلی 
کرد  کم  نیازشان  رفع  و  شهرستان  مرکز  به  تردد  برای  روستا 
و  داشت  همراه  به  را  خود  خاص  دردسرهای  و  مشکلات  اما 
رفت وآمد  مشکل  رفع  برای  روستا  اهالی  نگرانی های  همچنان 

آن ها بر جای خود باقی است.
شاید ساخت پل شناور روی رودخانه در سهولت تردد روستاییان از 
روستاهای عنافچه به مرکز شهرستان باوی نقش داشته باشد و از 
خطرات تردد با قایق از عرض رودخانه کم کند اما اتفاقاتی چون 
زیر آب رفتن پل شناور بر اثر بالا آمدن آب رودخانه یا حوادثی که 

بر اثر عبور و مرور از روی این پل، جان افراد را تهدید می کند، به 
همراه داشته است که این مسئله نیاز به ساخت پل ثابت با تمام 

نکات ایمنی و اصولی را نشان می دهد.
پس از کلنگ زنی پروژه ساخت پل ثابت روستای عنافچه در اسفند 
سال 9۸ تاکنون مراحل ساخت این پل ثابت به دلایل مختلف روند 
بسیار کُندی را طی کرده است و مردم همچنان چشم انتظار تحقق 

وعده های مسئولان در این خصوص هستند.
»ام سلیمه« یکی از زنان ساکن در روستا بیان می کند: در حال 
ولی  می دهد  جواب  ماشین  بدون  عبور  برای  شناور  پل  حاضر 
ترسمان از زمان شروع باران است که سطح رودخانه افزایش یابد 
یادآور  ادامه  در  از دست می دهیم. وی  نیز  را  معلق  پل  و همین 
می شود: روزانه برای خرید خانه، مراجعه به پزشک یا درمانگاه و 
باید از طریق پل عبور کنیم و ای کاش  از کارهای خود  بسیاری 

مسئولان زودتر نسبت به ساخت پل ثابت اقدام کنند.
این بانوی روستایی بیان می کند: اگر پل شناور در فصل پاییز و 
زمستان زیرآب نرود و یا امکان تردد با خودرو را داشت، مردم به 
همین هم قانع بودند و دیگر نیازی به ساخت پل ثابت نیست ولی 
متأسفانه چند سال است که هنگام بارندگی و افزایش سطح آب 

رودخانه شاهد مشکلات بسیاری برای تردد هستیم.
پل  و مشکلات  آمده  اینجا  به  بارها  مسئولان  می گوید:  ابوحمید 
پاییزی  بارش های  از  قبل  که  امیدوارم  فقط  و  دیده اند  را  شناور 
این  در  نگرانی  دیگر  تا  پل حل شود  این  مورد  در  مردم  مشکل 

زمینه نداشته باشیم.
رئیس مجمع نمایندگان خوزستان می کند: از همان روزهای اول 
باوی، حمیدیه و کارون در  اهواز،  نماینده مردم  به عنوان  انتخاب 
اهالی  برای  را  جدید  پل  پروژه  شروع  و  ساخت  موضوع  مجلس 
بازدید  هم شخصاً  بار  سه  تاکنون  و  پیگیری  عنافچه  روستاهای 
پروژه  این  برای شروع  ادامه می دهد:  داشتم. سید کریم حسینی 
و  شده  رایزنی  شهرسازی  و  راه  مدیرکل  و  خوزستان  استاندار  با 
حال  در  پروژه  اول  مرحله  گرفتند.  نظر  در  آن  برای  را  اعتباری 
انجام است که مستندات به صورت مبسوط جمع آوری و شمع کوبی 
دنبال یک مرحله  به  است. وی عنوان می کند:  انجام شده  آن هم 
حال حاضر  در  و  کار هستیم  ادامه  برای  اعتبار  پرداخت  از  دیگر 
انجام  ثابت در حال  به ساخت پل  اقدامات مربوط  و  فعال  پروژه 
اهواز،  مردم  نماینده  دارد.  جدید  اعتبار  تزریق  به  نیاز  ولی  است 
باوی، حمیدیه و کارون در مجلس شورای اسلامی تصریح می کند: 

ماشین رو  پیگیری  برای  و  داشتم  بازدید  بار  دو  هم  شناور  پل  از 
شدن یا جایگزین شدن یک پل شناور ماشین رو دیگر نامه ای به 
ستاد نیروهای مسلح ارسال و آن ها جواب نامه را به فرمانده نیروی 

زمینی ارتش ارجاع دادند.
امیر  با  نیز جلسه ای  اضافه می کند: حدود سه هفته قبل  حسینی 
حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش برگزار و ضمن پیگیری برای 
مکاتبات از آن ها درخواست داشتم تا با توجه به وضعیت شهرستان 
و اینکه پل تنها راه ارتباطی بین دو طرف شهرستان باوی است، 

این پل شناور فعلی تعویض و یا ترمیم شود.
یادآور می شود: متأسفانه پل فعلی فقط برای تردد به صورت  وی 
تردد  امکان  که  کردیم  درخواست  ارتش  از  و  تعبیه شده  پیاده 
عنافچه  روستاهای  ساکن  مردم  تا  کنند  فراهم  نیز  را  خودروها 
امکان رفت وآمد داشته باشند چراکه آن ها برای خرید مایحتاج به 
شهر می روند و همچنین برای فصل مدارس و دیگر ترددها بتوانیم 
این مشکل را حل کنیم. رئیس مجمع نمایندگان خوزستان بیان 
می کند: ارتش قول مساعد داده است و حتی یکی از امیران ارتش 
را برای این کار تعیین کرده که رابط باشد و تمام تلاش خود را به 
کار می گیریم که تا برای سرعت بخشیدن به کار حساس تر شوند.

پل  پروژه  می کند:  اظهار  خوزستان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
سال  که  است  منطقه  این  مردم  مطالبات جدی  از  یکی  عنافچه 

گذشته با حضور وزیر راه کلنگ زنی شد.
اسفند  ملاثانی  به  عنافچه  پل  کلنگ  اینکه  بیان  با  رضایی  رضا 
سال گذشته به زمین زده شده و تاکنون تنها بین 1۰ تا 1۲ درصد 
پیشرفت داشته است، ادامه می دهد: اجرای این پروژه باعث آسان 

شدن تردد و دسترسی بهتر به ۵۰ روستا می شود.
وی با عنوان اینکه اعتبار پیش بینی شده برای این پروژه بالغ بر 4۸۸ 
میلیارد ریال است، بیان می کند: طول این مسیر 4۲۷ متر و عرض 

آن نیز 1۲.۵ متر است.
حال پس از اتفاقات پیش آمده در سال های گذشته و ناامنی های 
موجود بر سر راه تردد اهالی روستاهای عنافچه تا شهرستان باوی 
تا زمان  به صورت موقت  یا حتی پل شناوری که  قایق  از طریق 
آنچه ضروری  بر روی رودخانه بسته شده است،  ثابت  ساخت پل 
به نظر می رسد، سرعت عمل بیشتر برای اتمام مراحل ساخت پل 
ثابت و افتتاح هرچه زودتر آن است تا اهالی روستا دیگر اضطراب و 
استرس حوادث خطرساز جانی را برای خود و فرزندانشان در زمان 

عبور از پل شناور مذکور نداشته باشند.

حسینعلی شهریاری با اشاره به عدم تخصیص یک میلیارد دلار به 
بخش بهداشت و درمان گفت: متاسفانه تاکنون نه رئیس جمهور و نه 
دیگر مسئولان دولتی پاسخ مشخصی درباره عدم تخصیص درست 

یک میلیارد دلار به بخش درمانی کشور به مجلس نداده اند.
حسینعلی شهریاری رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی درباره دلنوشته اخیر وزیر بهداشت مبنی بر عدم دریافت بخش 
عمده ای از یک میلیارد دلاری که به دستور رهبر انقلاب برای هزینه 
کرد در امور کرونا از صندوق توسعه ملی برداشت شد، گفت: بنده در 
این رابطه نزدیک به یک ماه پیش  نامه ای 1۰ بندی به رئیس جمهور 
نوشتم و علت کوتاهی دستگاه های دولتی در کمک به بخش بهداشت 
و درمان کشور از جمله عدم تخصیص یک میلیارد دلار صندوق توسعه 

ملی را جویا شدم.
دیگر  نه  و  جمهور  رئیس  نه  تاکنون  متاسفانه  اینکه  بیان  با  وی 
مسئولان دولتی پاسخی به نامه بنده به عنوان مسئول کمیسیون 
بهداشت مجلس ندادند، خاطرنشان کرد: ما در کمیسیون بهداشت در 
اقدامی از تمامی مسئولان دانشگاه های علوم پزشکی کشور دعوت 
کردیم تا گزارشی درباره میزان پرداختی به آنها از محل اعتبار یک 
میلیارد دلاری بدهند که در نهایت مشخص شد تاکنون تنها ۲۷ 
درصد از یک میلیارد دلار در اختیار بخش بهداشت و درمان کشور 

قرار گرفته است.
قانون  اساس  بر  کرد:  تصریح  مجلس  بهداشت  کمیسیون  رئیس 
سازمان برنامه بودجه وظیفه تخصیص اعتبار به تمامی دستگاه ها 

عدم  مسئله  و  دارد  عهده  بر  را  درمان  و  بهداشت  بخش  از جمله 
تخصیص نیز باید از سوی این سازمان پیگیری شود ولی از آنجا 
که مجلس قانوناً هیچ اختیاری مبنی بر  نظارت بر سازمان های 
زیر نظر معاونت های ریاست جمهوری ندارد، ما نمی توانیم سوال یا 
استیضاح و برخوردی با رئیس سازمان برنامه و بودجه داشته باشیم و 
تنها قادر به تحقیق و تفحص از سازمان برنامه و بودجه هستیم که 
این مکانیزم علاوه بر اینکه ماه ها طول می کشد، با توجه به تجربه 
4 دوره ای که بنده در مجلس داشتم، در نهایت نیز نتیجه مشخصی 
نخواهد داشت. شهریاری ادامه داد: در شرایط فعلی تنها مسیر قانونی 
برای پیگیری این مسئله جلسه سران قوا است که در آن آقای قالیباف 

به عنوان رئیس مجلس باید پیگیر این مسئله باشد.

عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: دولت در زمینه اعطای ۵۸ میلیون 
به  آنفلوآنزا  واکسن  واردات  برای  نورچشمی  به یک شرکت  دلار 
کشور توضیح دهد، چرا که شنیده ام این ارز به کشور ترکیه برده 

شده و واکسنی هم وارد نشده است.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه مجلس  درباره 
عدم اعطای سهم  وزارت بهداشت از یک میلیارد یورو از صندوق 
توسعه ملی اظهار داشت: با موافقت مقام معظم رهبری در دوران 
مقرر شد  بهداشت  وزارت  برای جبران هزینه های  و  شیوع کرونا 

یک میلیارد یورو از صندوق توسعه ملی برداشته شود.
وی افزود: وقتی از صندوق توسعه ملی برداشتی صورت می گیرد 
قاعدتا باید به ریال تبدیل شود که این یک میلیارد یورو می تواند 
رئیسه  هیأت  باشد.  عضو  داشته  همراه  به  انگیزی  تورم شگفت 
مجلس تصریح کرد:  وقتی که قرار است دود این تورم به چشم 
مردم برود پس بهتر است برداشت از صندوق توسعه ملی هزینه 
درمان شود.  سلیمی گفت:  نیاز ما در حال حاضر 16 تا ۲۰ میلیون 
دوز واکسن آنفلوآنزاست که فقط بین یک میلیون و ۲۰۰ هزار تا 

یک میلیون و 6۰۰ هزار دوز واکسن وارد کشور شده است.
وی خاطرنشان کرد: این انتقاد به دولت وارد است که چرا اقدام 
لازم برای واردات واکسن آنفلوآنزا از مدت  ها قبل صورت نگرفته 
این در حالی است که زدن این واکسن فقط در دو هفته ابتدای 

مهر تاثیر دارد و بعد از آن دیگر کارایی ندارد.
مردم  به  قطعا  دولت  کوتاهی  گفت:  مجلس  در  محلات  نماینده 
مباحث  از  بخشی  می رسد  نظر  به  که  چند  هر  می زند.  آسیب 
حاشیه ای در چند روز اخیر در مورد واکسن آنفلوآنزا برای پوشش 

کم کاری های دولت صورت می گیرد.
سلیمی افزود:  شنیده هایم حاکی است که حدود ۵۸ میلیون دلار 
به یک شرکت خاص اعطا شده که واکسن آنفلوآنزا خریداری کند 
که البته این پول به کشور ترکیه رفته و هنوز نتوانسته اند واکسن 
را وارد کشورمان کنند. این در حالی است که ارز اعطایی به این 
باره  این  در  قطعا  مجلس  و  بوده  تومانی   4۲۰۰ نرخ  با  شرکت 

پیگیری های نظارتی را انجام خواهد داد.
وی گفت:  بایستی در باره اعطای این حجم ارز از کشور به یک 
شرکت خصوصی و نور چشمی شفافیت لازم از سوی سازمان غذا 
و دارو و آقایان واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور و نوبخت رئیس 
سازمان برنامه بودجه صورت گیرد و آنها پاسخ دهند چرا تاکنون 

این واکسن به کشور وارد نشده است.
بارها  بهداشت  وزارت  کرد:   تصریح   مجلس  رئیسه  هیأت  عضو 
آنفلوآنزا تشویق کرده و معلوم نیست  مردم را برای زدن واکسن 

چرا به موقع اقدامات لازم صورت نگرفته است. 
از  بهداشت  وزارت  سهم  سریع تر  چه  هر  افزود:  بایستی  سلیمی 

برداشت صندوق توسعه ملی جهت تزریق به بخش درمان کشور 
تخصیص پیدا کند. این در حالی است که کادر بهداشت و درمان 
نباید منتظر اضافه کار، پاداش، حقوق و کارانه باشند  در حالی که 

با ویروس کرونا مبارزه می کنند.
وی گفت:  دولت روزه سکوت گرفته و حتی کار به جایی رسیده 
به سردار سپهید  و  ناامید شده  از رئیس جمهور  بهداشت  که وزیر 
شهید حاج قاسم سلیمانی دلنوشته می نویسد؛ چرا حسن روحانی 
که رئیس ستاد ملی مبارزه با کروناست پاسخگو نیست و تا این 

اندازه بی تفاوت است.

به بهانه واردات واکسن آنفلوانزا ؛

شركت نورچشمی ۵۸ ميليون دلار را بالا كشيد


